
 



 
 

 

 

 



XXI Međunarodni simpozijum iz osiguranja 

 

 

Tržište osiguranja u suočavanju sa krizom 

 

 

Udruženje aktuara Srbije i Ekonomski fakultet Univerziteta u Beogradu, organizovali su jubilarni XXI Međunarodni simpozijum sa temom „Tržište osiguranja u suočavanju sa krizom – mogućnosti i ograničenja“ od 1. do 4. 

juna 2023. godine u hotelu „Mona“ na Zlatiboru. 

 

Simpozijum je otvorila dr Vesna Petrović, dekan Fakulteta poslovne ekonomije u Bijeljini Univerziteta u Istočnom Sarajevu. Učesnike su pozdravili prof. dr Jelena Kočović, predsednik Programskog odbora Simpozijuma, 

Branko Pavlović, predsednik Udruženja aktuara Srbije i dr Željko Jović, viceguverner Narodne banke Srbije nadležan za nadzor nad finansijskim institucijama, Marko Ivanović, predsednik Saveta Agencije za nadzor 

osiguranja Crne Gore i Micheline Dionne, predsednica Međunarodnog udruženja aktuara (IAA) video porukom. 

 

Simpozijumu su prisustvovali brojni stručnjaci iz prakse osiguranja, kao i veliki broj univerzitetskih profesora iz regiona. Prezentovano je dvadeset dve najaktuelnije teme iz oblasti osiguranja. Pored prezentacija, dvadeset 

pet radova je objavljeno u naučnoj monografiji na engleskom jeziku „Challenges and Insurance Market’s Responses to the Economic Crisis“. Prezentacije su imali tri gosta iz Poljske, Mađarske i Italije, viceguverner 

Narodne banke Srbije, predstavnici Triglav, Milenijum i Globos osiguranja, četrnaest profesora univerziteta iz Srbije, Crne Gore i Bosne i Hercegovine i član Fiskalnog saveta Republike Srbije. Održana su i dva panela na 

teme „Problemi poslovanja osiguravajućih kompanija u uslovima krize“ i „Digitalizacija u osiguranju i adekvatnost softvera“ na kojima je učestvovalo deset panelista. Moderatori su bili Milo Marković i Branko Pavlović, 

članovi Izvršnog odbora Dunav i Globos osiguranja. Pored upoznavanja sa temama iz struke, učesnici Simpozijuma su imali dovoljno vremena i za druženje i razmenu mišljenja sa kolegama.  

 

Prisustvo velikog broja redovnih članova Udruženja aktuara Srbije na Simpozijumu iskorišćeno je za prijem novih članova Udruženja. Jednoglasno su prihvaćeni u članstvo četiri nova redovna člana, koji su u međuvremenu 

dobili licencu ovlašćenog aktuara u Narodnoj banci Srbije, kao i dva pridružena člana. 

 

Posle iscrpnog proučavanja iz različitih aspekata problema razvoja tržišta osiguranja u aktuelnim okolnostima, usvojeni su sledeći zaključci: 

1. Da bi se obezbedilo održanje solventnosti i profitabilnosti tržišta neživotnog osiguranja,  potrebno je da osiguravači koriguju zastarele tarife premija u pojedinim vrstama neživotnog osiguranja i da u skladu sa 

aktuarskom strukom  povećaju premije u tim vrstama osiguranja, kako bi one bile adekvatne rizicima koje pokrivaju. Prilikom utvrđivanja tarifa premija, rezervacija za štete i osiguranih suma  treba  

kontinuirano pratiti i  uzimati u obzir izmene pretpostavki koje utiču na njihovu visinu. 

2. Predlaže se kreiranje odgovarajućeg javno-privatnog modela za obavezno osiguranje od katastrofalnih rizika kako bi se podstaklo osiguranje ovih rizika. 

3. Potrebno je stvoriti pretpostavke za uvođenje prvog stuba koncepta Solventnost II na domaćem tržištu osiguranja u cilju adekvatnog merenja rizika i upravljanja njima. 

4. Dobra priprema za primenu međunarodnih standarda finansijskog izveštavanja 17 i 9 je od ključnog značaja kako bi se predupredili njihovi mogući negativni efekti, u čemu važnu ulogu, pored nadzornog 

organa, treba da ima udruženje aktuara. 

5. Potrebno je da se obezbede pretpostavke za liberalizaciju osiguranja AO uz definisanje adekvatnog pripremnog roka za njegovu implementaciju. 

6. Potrebno je uvesti poreske podsticaje za razvoj životnog osiguranja i dodatne poreske podsticaje za dobrovoljno penzijsko osiguranje i diferencirati ih u skladu sa primanjima potencijalnih osiguranika. 

7. Kolektivna osiguranja života koja se zaključuju bez medicinskog pregleda treba zaključivati po konzervativnim tehničkim osnovama, pre svega uzimajući u obzir buduće moguće šokove u delu statistike 

smrtnosti. 

8. Potrebno je oprezno pristupati korekciji tehničkih kamatnih stopa u uslovima rastućih kamatnih stopa, naročito kod deviznih ugovora o osiguranju života kod kojih još uvek ne postoje visoko-prinosne 

investicione prilike.  

9. Kako bi se rasteretio budžet Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje, ostvario dodatni priliv sredstava, a osiguranicima ponudila kvalitetna zdravstvena usluga, neophodno je partnerstvo države i 

osiguravača u smislu angažovanja dela državnih zdravstvenih kapaciteta u funkciji dobrovoljnog zdravstvenog osiguranja. 

10. Rastući portfelj dobrovoljnog zdravstvenog osiguranja treba bazirati na aktuarski adekvatnoj premiji, uz uključivanje očekivane inflacije u segmentu cena zdravstvenih usluga, uz primenu obavezne franšize. 

11. U borbi protiv posledica klimatskih promena potrebno je kreirati institucionalne uslove  za uvođenje zelenog osiguranja, koje će obezbediti preventivne mere za zaštitu životne sredine i na taj način doprinositi 

ekološkoj komponenti održivog razvoja.  

12. Stvaranjem uslova za adekvatnu primenu veštačke inteligencije u osiguravajućim kompanijama moguće je unaprediti procenu rizika, kreiranje proizvoda, optimizaciju cena, procenu šteta i prevenciju prevara u 

osiguranju. 

 

Ovogodišnji Simpozijum, na kome je prisustvovalo preko 130 učesnika, ocenjen je kao najuspešniji do sada. Naravno, organizatori su već počeli pripreme za dvadeset drugi Simpozijum, koji će se održati početkom juna 

2024. godine, s ciljem da nadmaše sve dosadašnje simpozijume. 

 

 


